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PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Spoštovani gospod podpredsednik, spoštovani 

gospod direktor Združenja menedžerjev gospod Aleksej Kasperžak, ekselenca veleposlanica, 

veleposlanik, spoštovani gospodarstveniki, gospe in gospodje. V veliko čast mi je, da vam 

spregovorim na tej poslovni konferenci. Zahvaljujem se Združenju managerjev, veleposlaništvu 

Slovenije  v Ruski federaciji in slovensko-ruskemu poslovnemu klubu za organizacijo tega 

dogodka. Prepričan sem, da bo zagotovo prispeval k povečanju sicer že tradicionalnega in 

dobrega sodelovanja med gospodarstveniki obeh držav na številnih področij, še posebej tam, 

kjer vidimo še mnoge neizkoriščene priložnosti. Današnja poslovna konferenca je pomembna 

tudi zato, ker se odvija v časih, ko vsi potrebujemo čimbolj intenzivno gospodarsko sodelovanje, 

ko potrebujemo čimbolj intenzivno iskanje novih razvojnih priložnosti in v Sloveniji in Ruski 

federaciji, v obeh državah je teh še veliko.  

 

Zelo me veseli, da je kljub gospodarski krizi, ki je zajela velik del Evrope in tudi Slovenijo, 

večina slovenskih podjetij vzdržala, tudi ostala na ruskem trgu, da se je povečal tudi interes za 

vstopanje novih slovenskih podjetij na ta trg. V letu 2011, ki sicer ni bilo rožnato z vidika 

rezultatov gospodarstva v Evropi in nasploh, ampak kljub temu je v tem letu blagovna menjava 

med državama znašala skoraj 1 milijardo 200 milijonov evrov, če bi temu prišteli še storitveno 

menjavo, oziroma sodelovanje na področju storitev, je ta številka še bistveno večja. Predstavlja 

skoraj 30 odstotno povečanje glede na leto 2010 in presega menjavo in sodelovanje v 

predkriznih časih. Veseli me, da številke za prvih sedem mesecev letošnjega leta kažejo, da se 

ta pozitivni trend nadaljuje tudi v letošnjem letu. Gospodarstvi Slovenije in Ruske federacije sta 

povezani tudi preko naložb. Rusija zavzema četrto mesto po vrednosti slovenskih naložb med 

vsemi našimi partnerji v tujini. Konec leta 2011 so te naložbe znašale skoraj 340 milijonov 

evrov, tukaj nekaj velikih slovenskih investicij, največja je seveda Krkina investicija v tovarno 

Krka Rus. Tukaj so investicije v logistiko in distribucijo. Kar nas še posebej veseli, in kar je 

poudaril tudi predsednik Ruske federacije gospod Putin, tukaj so tudi naložbe v informacijsko 

tehnologijo, ki so zelo zaželene. Vrednost neposrednih investicij iz Rusije v Slovenijo so v 

lanskem letu dosegle skoraj 100 milijonov evrov. Tukaj so predvsem investicije v jeklarsko, 



 

oziroma v železarsko panogo in zdraviliški turizem in deloma, oziroma posredno tudi v slovenski 

bančni sistem. Vlada Republike Slovenije si je v zadnjih mesecih prizadevala bistveno izboljšati 

poslovno okolje Slovenije za tuje investicije.  

 

Eden od prvih ukrepov je bilo znižanje davka na dodano vrednost, oziroma korporacijskega 

davka iz 20 na 18 odstotkov, kar velja takoj in do leta 2015 znižanje tega davka na 15 

odstotkov. Hkrati so uvedene investicijske olajšave, bistveno povečane za splošne investicije in 

neomejene, oziroma investicijske olajšave so 100 odstotne za vse investicije v raziskave in 

razvoj. Bistveno so skrajšani tudi postopki umeščanja različnih objektov v prostor. Odpravljenih 

je preko 70 takšnih in drugačnih administrativnih ovir, ki so prej znatno, velikokrat celo bolje kot 

pomanjkanje virov v financiranje zavirale investicije. Slovensko poslovno okolje je danes, 

čeprav se tega mogoče niti ne zavedamo še v celoti, ker vse te novosti še niso prišle preko 

vseh kanalov do uporabnikov, bistveno bolj ugodne, ali pa najbolj ugodne za investicije od 

nastanka slovenske države. To bistveno izboljšano poslovno okolje za tuje investicije in tudi 

domače investicije pa ne bo delovalo v polnem obsegu, dokler ne uredimo tudi nekaterih drugih 

stvari v slovenskem gospodarstvu in slovenskih javnih financah, ko je ena od prvih prioritet do 

konca leta, bomo po našem načrtu spravili skupaj vseh teh 5 nujnih korakov za to, da bo 

Slovenija ponovno stopila na pot rasti in da bo lahko izkoristila te potenciale tudi ko gre za tuje 

investicije. Se pravi bistveno omejujemo proračunski primanjkljaj in spravljamo javne finance v 

red. Slovenski državni zbor je sprejel zakon o sanaciji bančnega sistema, ki mora biti uveljavljen 

do konca tega leta, prav tako urejamo upravljanje z državnim premoženjem, kar bo omogočilo 

tudi naslednje korake pri privatizaciji in v tem vidimo tudi velike možnosti za tuje investicije, za 

pritok tujega kapitala, ki ga Slovenija nujno potrebuje. S tem namenom so vsi ruski investitorji 

toplo vabljeni, da sodelujejo pri tem. V teku zaključnih pogajanj s socialnimi partnerji sta tudi 

pokojninska reforma in reforma trga dela. Slovenija bo s tem, če bodo sprejeti, oziroma, ko 

bodo sprejeti ti vladni predlogi, postala tudi poslovno okolje, kjer bo trg dela bistveno bolj prožen 

kot je danes. To je verjetno še ena od zadnjih nalog, ki jih moramo opraviti za to, da bo tudi 

investicijsko okolje, oziroma poslovno okolje za investicije v Sloveniji bolj prijazno.  

 

Naša časovnica se glasi do 1. januarja naslednjega leta morajo biti vsi ti ukrepi administrativno 

uveljavljeni  in od tega datuma naprej se bo Slovenija koncentrirala na novo rast, na ustvarjanje 

novih delovnih mest, eden od pogojev za to pa je seveda tudi pritok svežega kapitala. Zato še 

enkrat ponavljam vabilo slovenske vlade, tuje investicije s strani ruskih gospodarskih subjektov 

so v Sloveniji dobrodošle. Z z dosedanjimi imamo dobre izkušnje. Na začetku te tranzicije je bilo 

v slovenski javnosti mogoče nekaj predsodkov v zvezi s tem, češ potrebujemo predvsem 

investicije s strani zahoda. Zdaj se je to vse uravnotežilo, dobre izkušnje so opravile svoje in  

tudi razpoloženje v slovenski javnosti je tem investicijam naklonjeno. Zdaj med področji, kjer 

vidim še zelo možnosti za poglobitev sodelovanja je poleg same energetike tudi področje 

energetske učinkovitosti. Tukaj imajo slovenska podjetja odlične reference, torej priporočamo ta 

podjetja za okrepitev prisotnosti na ruskem trgu.  



 

Zelo me veseli, da bo v času tega obiska in naših dvodnevnih srečanj podpisana končna 

investicijska odločitev o gradnji plinovoda Južni tok na območju Republike Slovenije. Ta podpis 

predstavlja pomemben korak pri realizaciji tega projekta. Računamo, da bo ta projekt prinesel 

nove sinergije in okrepil možnosti za druge, za sodelovanje drugih projektov, da bo to eno od 

stičišč, kjer se bo dalo izkoriščati nove poslovne priložnosti. Vlada Republike Slovenije ta 

projekt podpira, sodeluje pri njem kolikor je to v njeni pristojnosti. Namera in obveza slovenske 

strani je, da je ta projekt realiziran v zastavljenem roku, da je učinkovit in da obravnavamo 

projekt v skladu z določili slovenskega in evropskega pravnega okolja. Velike možnosti za 

povečanje gospodarskega sodelovanja med državama predstavlja tudi gradbeništvo in 

inženiring predvsem. Prepričani smo, da lahko slovenska podjetja in slovenski strokovnjaki s 

svojimi izkušnjami in znanjem učinkovito in uspešno sodeluje pri izgradnji infrastrukturnih 

projektov za recimo svetovno prvenstvo v nogometu leta 2018, da lahko uspešno sodelujejo pri 

zgodovinskem projektu, pri projektu 21. stoletja v za ta del sveta, torej pri avtocestni povezavi 

med zahodno Evropo in zahodno Kitajsko. To je zgodovinska pot, pot svile že pred tisočletji. In 

ko bo tukaj enkrat vzpostavljen avtocestni koridor tudi z južnim krakom, ki se bo navezal na 

evropski koridor Barcelona – Kijev, potem bo to prineslo velike koristi za celotno evropsko 

gospodarstvo, tudi za slovensko, predvsem pa je to priložnost, da se slovenski inženiring in 

ostalo znanje pri podobnih projektih tukaj vključi in sodeluje.  

 

Veseli me, da bosta danes podpisana dva memoranduma na področju nizkih gradenj Želim si, 

da danes vzklije še več podobnih sodelovanj. Med perspektivnimi področji sodelovanja velja 

vzpostaviti področje avtomobilske industrije, kjer tudi obstaja še veliko neizkoriščenih možnosti, 

že omenjene informacijske tehnologije in tudi unikacij in seveda turizma, kjer beležimo lepo rast 

v zadnjih letih in želimo te trende nadaljevati, narediti tudi vse tisto, kar je potrebno za to, da bo 

temu tako.  

 

Rad bi poudaril, da je pomemben instrument za krepitev dvostranskega gospodarskega 

sodelovanja med državama ustanovljena medvladna komisija za gospodarsko sodelovanje. 

Naslednje zasedanje bo ta komisija imela 27. in 28. novembra v Ljubljani. To je tudi prostor, kjer 

lahko pospešimo reševanje posamičnih odprtih vprašanj, ki se vedno pojavljajo, ko gre za 

gospodarsko sodelovanje. Subjekti iz različnih držav, torej vsi, ki imate vprašanja, ki jih lahko ta 

medvladna komisija obravnavana in jih tudi rešuje, ste vabljeni, da se nanjo obrnete. Naj dodam 

ob tem, ko zaključujem ta nagovor, da smo se v pogovorih z ruskimi sogovorniki in vladnimi 

sogovorniki danes in pred tem obiskom oboji zavzeli predvsem za krepitev sodelovanja na 

področju razvoja novih tehnologij, kar je mogoče realizirati tudi skozi institucionalno podporo. 

Obe državi imata pristojne institucije za tovrstno sodelovanje in stike bomo krepili. Vsi vemo, da 

imajo pomembno vlogo pri odkrivanju novih skupnih poslovnih priložnosti in projektov poslovni 

klubi. V Rusiji imamo tri takšne in tudi oba dva poslovna sveta.  

 

Hvala vsem, ki ste pripomogli k njihovi ustanovitvi in ki tukaj aktivno delujete. To so institucije, 

oziroma oblike, ki bi jih v prihodnje potrebovali še več, ker Ruska federacija je velik prostor, 



 

veliko tržišče in več teh subjektov, bolje bo pokrito in lažje bo za vas. Želim vam uspešne 

poslovne stike danes in uspešno poslovno sodelovanje v prihodnosti. Slovenska vlada je tisti 

subjekt, ki se bo trudil v prihodnje ustvariti kar najboljše pogoje za to sodelovanje. Kjer naletite 

na ovire pri tem sodelovanju, za katere mislite, da jih lahko mi odpravimo, oziroma ugladimo 

kakšno pot, naša vrata so odprta. Še enkrat hvala za udeležbo na tej poslovni konferenci, veliko 

uspehov danes in v prihodnje.  

 

 


